### 臺日新藥審查合作立場書

2019年10月2日

基於日本臺灣交流協會與臺灣日本關係協會於2013年11月5日簽署之臺日醫藥品法規合作架構(以下簡稱「架構」)下,日本厚生勞働省(Ministry of Health, Labour and Welfare, MHLW)/醫藥品醫療機器總和機構(Pharmaceuticals and Medical Devices Agency, PMDA)及臺灣食品藥物管理署(Taiwan Food and Drug Administration, TFDA)/醫藥品查驗中心(Center for Drug Evaluation, CDE)於2019年10月2日就新藥審查合作確認雙邊立場如下:

- 1. PMDA 及 TFDA/CDE 將就新藥查驗登記申請案 (New Drug Application, NDA) 之審查與註冊進行資訊之交流。
- 2. 上述資訊交流須經該申請新藥查驗登記之業者事前同意。
- 3. 機密及非公開資訊的交流可依據附件「臺日新藥審查合作方案」進行。憑 藉本立場書,將明定此合作方案下 PMDA 及 TFDA/CDE 進行資訊交流的 依據及資訊類型。
- 4. 基於前述架構下,此議題的進一步合作可再進行討論。
- 5. 本立場書無產生任何法律約束義務之目的。
- 6. 任何因本立場書內容解讀或施行產生之歧義,可基於前述架構進行溝通諮詢予以解決。
- 7. 本立場書未來可於雙方共同確認後予以修訂。

本立場書由

MHLW/PMDA 及 TFDA/CDE 共同擬定

並將向臺灣及日本之相關單位公布

## 臺日新藥審查合作 -新藥審查方案-

2019年10月2日

日本厚生勞働省(Ministry of Health, Labour and Welfare, MHLW)/醫藥品醫療機器總和機構(Pharmaceuticals and Medical Devices Agency, PMDA)及臺灣食品藥物管理署(Taiwan Food and Drug Administration, TFDA)/醫藥品查驗中心(Center for Drug Evaluation, CDE),基於日本臺灣交流協會與臺灣日本關係協會於 2013 年 11月 5日簽署之臺日醫藥品法規合作架構(以下簡稱「架構」),致力於促進雙邊醫藥品法規及資訊交流之合作。

為建立審查互信、滿足急迫醫療需求,並增進藥品可近性,在前述架構下建立「新藥審查方案」作為審查合作平臺,以交換資訊並加深對新藥審查議題之了解。參採已核准一方審查報告,並依據申請實際檢附資料與當地法規作成審查一方最終審查決議,屬有利之作法。

為促進 PMDA 及 TFDA/CDE 間的新藥審查合作,鼓勵日本及臺灣之製藥業者(以下簡稱「業者」)於此合作方案下申請新藥查驗登記 (new drug application, NDA)。業者如符合資格 (如下段所述),於提出新藥查驗登記申請前,可以適當方式「聲明其參與意願。依此方案進行新藥查驗登記審查程序,須待 PMDA 及 TFDA/CDE 共同確認。

業者可自行決定可交換的資訊類型,但為利本方案之進行,應至少包含由已核准一方所撰寫英文版完整審查報告為可交換資訊。有關所交換資訊之使用者與機敏資訊的管控,由業者、PMDA及TFDA/CDE在進行本方案下新藥查驗登記審查流程之前,於共同簽署之同意書文件中載明。同意書格式詳如參考資料。

<sup>&</sup>lt;sup>1</sup>於臺灣,須在<mark>新藥查驗登記</mark>送件資料封面載明或通知法規單位人員;於日本,須通知法規單位人員。

#### 本方案之申請資格:

本方案適用將於臺灣及日本申請新藥查驗登記之申請案。適用本方案的新藥須為 已於任一方核准上市,並欲向另一方申請新藥查驗登記者,惟強烈建議其於一方之 核准時間至另一方提出新藥查驗登記申請之時間差應小於一年。

#### 新藥審查合作事項:

- 1. 業者所提出新藥查驗登記申請案將依臺灣與日本各自法規進行審查作業。
- 在此方案下,未經遮蔽的英文版完整審查報告將由已核准一方交予業者,由業者向另一方提交,以應用於新藥查驗登記之審查。
- 3. 在新藥查驗登記審查過程中,PMDA 及 TFDA/CDE 可交換新藥查驗登記申請 案之審查資訊,必要時可透過會議來加強對審查議題的理解。
- 4. 自收到業者提交英文版完整審查報告起,進行審查中的一方每兩個月會向另一方通知審查進度,以有助於前述之審查交流。通知的形式以電郵方式進行,必要時得電話會議溝通。
- 在此方案下的審查合作成果與活動,將會在臺日醫藥交流架構下進行評估,並 得於臺日醫藥交流會議上報告。
- 6. 進行審查中的一方須思考有效應用另一方所提供的審查資訊。



# Consent for Use of NDA Related Documents and Information under the New Drug Review Scheme between MHLW/PMDA and TFDA/CDE

Dear Managers of the Pharmaceutical and Medical Devices Agency (PMDA), the Taiwan Food and Drug Agency (TFDA) and the Center for Drug Evaluation(CDE):

We, [Name of the Company], hereby permit that PMDA and TFDA/CDE use/share documents for our New Drug Application (NDA) with the information contained therein and/or related thereto, including but not limited to, the information derived from or supplementary to the review report (hereinafter "Information") under the purpose of the review cooperation as New Drug Review Scheme under the Arrangement between the Interchange Associations and the Association of East Asian Regulations for the Establishment of the Framework of the Cooperation on the Medical Product Regulation (hereinafter, "Framework") signed 5 November, 2013, subject to the following conditions;

#### 1. Product

Japan: [Drug name, dosage form and strengths]; NDA Submission date: [Date-Month-Year] Taiwan: [Drug name, dosage form and strengths]; NDA Submission date: [Date-Month-Year]

2. Subject documents (hereinafter "Documents")

Review report

#### 3. Purposes and conditions

1) Purposes

Documents will only be used for NDA review to cooperate and exchange views for the product review under the New Drug Review Scheme under the Framework.

2) Term

Documents may be used during the term ending on the completion of the new drug review under the Framework. This term may be extended with the prior written consent of [Name of the Company].

3) User

Only the employees of PMDA and TFDA who are involved in the New Drug Review Scheme described above, may have access to the Documents. In addition, the employees of The Center for Drug Evaluation (CDE) Review Team for this product may also have access to the Documents.

4) Control of publication and confidential information
Information which is not in public domain (including without limitation, review report) shall not be disclosed to other third parties except for the above mentioned "3) User" and shall be held and kept confidential, using at least the same degree of care toward it as used towards PMDA/TFDA's own confidential information, but no less than a reasonable degree of care. Any information included in the "2. Subject documents" above as well as any information created based thereon or derived therefrom may not be disclosed at the presentations, press releases or otherwise, without [Name of the Company]'s prior written confirmation.

CONFIRMED		
For PMDA		
In charge By:	(Signature)	Date:
Name:		
Title:		
e-mail:		
TEL: For TFDA		
In charge By:	(Signature)	Date:
Name:		
Title:		
e-mail:		
TEL:	, FAX:	
For CDE Review Tea	am for this product	
In charge By:	(Signature)	Date:
Name:		
Title:		
e-mail:		
TEL:	, FAX:	
AGREED AND ACC		
For [Name of the C		_
By :	(Signature)	Date:
Name:		
Title:		
e-mail :		
TEL:	, FAX:	